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Úvod

Poslední rok starého milénia , rok 2000 , byl z rozhodnutí OSN vyhlášen 
Mezinárodním rokem kultury a Mezinárodním rokem díkuvzdání. Přesto 
řada událostí nenasvědčovala , že by toto rozhodnutí svět bral příliš vážně. 
Blízký východ zažil nejdramatičtější rok od války v Perském zálivu před 
deseti lety. Bylo to období plné prudkých zvratů, které  nakonec rozbily 
mírový proces mezi Izraelci a Palestinci, ještě více rozpoltily vnitropolitic-
kou scénu v Izraeli a zhatily naděje na lepší život Palestinců. Den po dni 
narůstaly srážky , v nichž do poloviny prosince zahynulo 300 lidí. V zá-
věru roku pak izraelský premiér Ehud Barak odstoupil. Na druhou stranu 
však Izrael stáhl své vojáky z jižního Libanonu, který držel pod kontrolou 
22 let. 
V čele Jugoslávie již nestojí Slobodan Miloševič. Ten byl v zářijových 
volbách poražen a po mnohých demonstracích a projevech nespokojenosti 
byl i zrazen armádou a policií, které odmítly zásah proti vlastnímu  ná-
rodu. Úřadu prezidenta se ujal Vojislav Koštunica.  
S prvním dnem roku 2000 se stal pánem ochablého ruského impéria Vladi-
mir Putin.  Ten dal již od počátku najevo, že hodlá Rusku vrátit sebevě-
domí a řád. Tím si získal důvěru lidu a jeho popularita je obrovská. Kri-
tiku , šok a další ztrátu prestiže však Rusko v tomto roce zažilo v souvi-
slosti s havárií ruské jaderné ponorky Kursk v Barentsově moři. Zde zahy-
nulo a v moři zůstalo navždy pohřbeno 118 členů posádky.
Slovenský prezident Rudolf Schuster se ocitl v ohrožení života , když mu 
prasklo tlusté střevo. Již na pokraji života a smrti jej zachránili, stejně jako 
našeho pana prezidenta Havla, rakouští lékaři v Innsbrucku.
Ceny ropy vystoupily na nejvyšší úroveň od roku 1990. Vysoké ceny pa-
liva vyvolaly protesty po celé Evropě. V ČR se cena benzinu vyšplhala  na 
třiatřicet Kč za litr. Od roku 2001 je zakázána výroba a distribuce olovna-
tých benzínů. 
Prezidentem USA se až po soudním rozhodnutí o platnosti volebních vý-
sledků stal George W.Bush.
Výskyt nemoci šílených krav na britských ostrovech a nová vlna obav z ní 
byla podnětem ke zpřísnění podmínek dovozu hovězího masa. Také v ČR 
konzumace hovězího masa a výrobků z něj prudce poklesla. 
V červnu německá vláda oznámila, že se vzdá atomové energie. 
V České republice byl naopak rok 2000 ve znamení spuštění zkušebního 
provozu jaderné elektrárny Temelín v jižních Čechách. 11.října 2000 v 
06,19 hod. se v reaktoru prvního bloku uskutečnila první řízená štěpná 
reakce. Investiční záměr na výstavbu této elektrárny se datuje z roku 1979. 
Sousední Rakousko začalo ihned po spuštění s protestními akcemi, bloká-
dami hraničního přechodu a s hrozbami , že kvůli Temelínu zkomplikuje 
vstup Česka do Evropské unie.



V září se událostí číslo jedna stalo zasedání Mezinárodního  měnového 
fondu a Světové banky v Praze. Demonstrace levicových radikálů  přeros-
tla v pouliční válku s tisícihlavým kordonem policistů.  Ti museli čelit lé-
tajícím dlažebním kostkám, zdolávat hořící barikády, bránit drancování 
obchodů, demolování automobilů atd. Konečný účet akcí proti MMF – 
889 zadržených, 265 ošetřených, škody řádově za desítky milionů korun.
12. listopadu volili lidé v ČR poprvé do 13 krajských zastupitelstev a do 
Senátu. O týden později proběhlo druhé kolo voleb do Senátu.
V tomto roce opět zkrachovalo několik kampeliček a jejich klienti, kteří 
v nich přišli o své úspory, zahájili sérii protestů před Úřadem vlády. 
 Na sportovním poli si vedla Česká republika výborně na halovém mis-
trovství atletů v Gentu ( 3 zlaté, 1 stříbrná a 1 bronzová medaile) i na 
XXVII.Olympijských hrách v australském Sydney ( 15.9.-1.10.2000). 
Také naši paralympionici přivezli z XI.letní paralympiády v Sydney do-
hromady 43 medailí (15 zlatých, 15 stříbrných a 13 bronzových).
Hokejisté opět potvrdili své kvality a ze  64. MS v ruském Pertohradu při-
vezli zlato, když ve finále porazili Slováky.
Koncem roku byla radost ze  sportovních úspěchů ztlumena úmrtím le-
gendy české atletiky, čtyřnásobného olympijského vítěze Emila Zátopka, 
který zemřel 22.listopadu ve věku 78 let.

 
 

Přírodní podmínky
Klimatické podmínky 

Sněhová kalamita zasáhla sedm okresů ČR ve třetím lednovém týdnu. V 
Chodově však bylo sucho až na občasné přeháňky deště se sněhem. 
20.ledna zůstal na chvíli ležet sníh a připomněl nám zimní období. Ke 
konci ledna se však oteplilo, pršelo a začátkem února již bylo téměř jarní 
počasí. Vykvetly sněženky a pučela jíva. Během února zima ještě jednou 
dala o sobě vědět mírnými mrazíky, ale koncem února se jaro již silně hlá-
silo o vládu nad zimou. Tento náhlý příchod jara způsobil na mnoha mí-
stech ČR rozsáhlé záplavy, v našem okolí jimi byl postižen Nejdek. Na 
přelomu března a dubna byla ještě občas ranní námraza, na Velikonoce, 
které  v tomto roce připadly na 23. a 24. dubna ,však již bylo neobvykle 
teplo, teploty se vyšplhaly až na 28 ºC. Na 1.máje již kvetly šeříky a 
třešně. Celý květen bylo velmi sucho s teplotami do 27º C. Na mnoha mí-
stech toto sucho značně poškodilo nebo úplně zlikvidovalo mladé rostliny 
hospodářského významu a zemědělství utrpělo velké ztráty.Také červen 
byl provázen vysokými letními teplotami, v den oslav Evropského svátku 
hudby, 21.6.2000, muzikanty sužovalo vedro 34 ºC. Na konci června se 
výrazně ochladilo až na 15ºC a začátek prázdnin byl poznamenán deštěm 
a později i spíše podzimními teplotami.Ty přiměly řadu měst k vytápění 
bytů. Noční teploty klesaly i na 10 ºC. Teprve v srpnu se opět vrátilo léto 



a v jeho druhé polovině jsme se ohřáli při tropických 34 stupňových teplo-
tách. Září nezklamalo a stejně jako v již mnoha předchozích letech nám 
přineslo babí léto. Příjemné počasí vydrželo i v říjnu, kdy srážky byly jen 
velmi mírné. 12. listopadu  první silnější mrazík proměnil kaluže v klou-
začky . Zbytek listopadu byly teploty mírné, první vločky sněhu začaly po-
letovat až 17.prosince a sníh zůstal ležet o dva dny později. Vánoce byly 
bílé a se starým stoletím jsme se loučili  při mírném mrazu .

Změny času
Letní čas trval od  26.března do 29.října 2000.

Různé úkazy
11.6.2000 postihla Chodov , ale i řadu dalších míst na území ČR,bouřka s   
průtrží mračen a krupobitím. Kroupy o velikosti až golfového míčku zni-
čily úrodu na zahradách, poškodily řadu stromů a komunikací a způsobily 
poškození a vyplavení řady objektů. Chodovští hasiči museli zasahovat ve 
sklepích bytových domů v ul. Dukelských hrdinů, Jiráskova a dalších, vy-
topeny byly i garáže chodovské hasičárny. Následující den chodovští ha-
siči zasahovali i v Lokti. 
Koncem října  a začátkem listopadu pociťovala řada obyvatel Chodova ot-
řesy země, které souvisely s další sérií tzv. zemětřesných rojů. Jejich ohni-
sko leželo poblíž obce Nový Kostel a dosahovaly síly 3-4 stupně Richte-
rovy stupnice. Nejsilnější otřesy byly zaznamenány na Kraslicku a Cheb-
sku.

Politický a veřejný život města

Složení MZ,MR, komisí městské rady
Ve složení městského zastupitelstva došlo v průběhu roku k jedné změně:
Mgr. Miroslav Petrásek , z volební strany ODS, odstoupil z pracovních 
důvodů k datu 16.8.2000 z funkce člena MZ. Náhradníkem z volební 
strany ODS byl usnesením MR č. 282/2000 prohlášen  p. Vlastimil Komí-
nek. Slib člena MZ složil na zasedání den 14.9.2000.

Městská rada pracovala k 31.12.2000 v tomto složení:
Ing. Josef Hora, Josef Kertész, Ing. Vlasta Kociánová, Miloš Volek, Ing. 
Zdeněk Kratochvíl, Mgr. Karel Jirovec a Miroslav Kupec

Ve složení komisí městské rady došlo také ke změnám.

Kontrolní komise:
Jiří Blažek – předseda
Jaroslav Markalous – člen
Jiří Milt – člen
Gustav Minařík – člen



Alena Moravcová – členka
Ladislava Bujárková – tajemnice

Finanční komise:
Ing. Jaromír Mundil – předseda
Ing. Hana Valentová – členka
Pavlína Marková – členka
Emil Nedvěd – člen
Stanislav  Pochman – člen
Ing. Alfons Skokan – člen
Rudolf Petrlík – člen
Iva Karchová  - tajemnice

Komise pro výchovu a vzdělávání:
Miloš Volek – předseda – odstoupil dne 7.3.2000
Martina Bělohlávková – členka a od 16.5. 2000 jmenována  předsedkyní
Mgr. Eva Andršová – členka
Mgr. Blanka Stojanová – členka
Jiří Velechovský – člen
Mgr. Eva Teturová – členka
Irena Baudišová – členka od 16.5.2000
Mgr. Iva Šípová – členka od 16.5.2000
Blanka Schafferová – tajemnice

Kulturní komise:
Renáta Doležalová – předsedkyně
PhDr. Ilona Juhásová – členka
Mario Hanáček – člen
Ing. Petr Šimandl – člen
Mgr. Štěpán Podešt – člen
Mgr. Jana Menschiková – členka
Jan Exner – člen
Blanka Garajová – tajemnice

Zástupci města v okresní školské radě byli stejní jako v předchozím roce.

Zástupci města v okresním shromáždění byli:
Ing. Josef Hora, Josef Kertész, Ing. Jan Kocián, Jan Svoboda, Ing. Jaromír 
Mundil, Gustav Minařík, Petr Sýkora, Josef Sobotka. 
Poslední zasedání okresního shromáždění v okrese Sokolov se konalo dne 
5.prosince 2000. Činnost okresních shromáždění byla podle zákona č. 
147/2000 Sb ., o okresních úřadech, ukončena ke dni 31.12.2000.

V souladu se zákonem č. 128/2000 Sb. , o obcích, který nabyl platnosti 
dnem voleb do zastupitelstev krajů, došlo k těmto změnám názvů:



zástupce starosty – místostarosta
městská rada – rada města
městské zastupitelstvo – zastupitelstvo města

Dále byly zrušeny stávající komise , jmenované MR jako poradní orgány 
rady, a byla zahájena příprava na zřízení  výborů  jako iniciativních a kon-
trolních orgánů zastupitelstva.

Jednání MZ a MR
Městské zastupitelstvo se v roce 2000 sešlo k deseti řádným jednáním.
Městská rada jednala v tomto roce 25 krát.
Na těchto jednáních byly schváleny:

− vstup města do stavebního a nájemního družstva založeného za účelem fi-
nancování nájemní bytové výstavby v Luční ulici

−  záměr výstavby malometrážních bytů  na Železném dvoře
− záměr výstavby obchodních domů v Luční ulici
− návrh na vyhlášení veřejné soutěže na zastavění vymezeného území v ul. 

U Porcelánky ,
− prodej části akcií České spořitelny ,
− projekt na údržbu a opravu Pomníku sovětských válečných zajatců na 

Městském hřbitově a žádost o státní dotaci na tuto akci
− výhled využívání předškolních zařízení ve městě
− grantový systém podpory vybraných aktivit občanů a institucí v oblasti 

kultury
− vyhodnocení nejlepších sportovců města za rok 1999
− zvýšení základního měsíčního nájmu za 1 m2 podlahové plochy od 

1.7.2000
− smlouvy na výstavbu malometrážních bytů na Železném dvoře a demontáž 

rozestavěného centra v Luční ulici
− zřízení zástavního práva k budově KASSu a ZUŠ na nám. ČSM ve pro-

spěch Komerční banky  za účelem financování výstavby malometrážních 
bytů na Železném dvoře

− zápis  do kroniky města za rok 1999
− zrušení komise rozvoje města k 18.5.2000
− čerpání fondu bydlení v roce 2000
− změnu právní formy KASu a Technických služeb na KASS,s r.o. a Cho-

dovské technologicko-ekologické služby, s r.o.
− účast města v projektu Euroregia Egrensis „Regionální informační sy-

stém“ nákupem 15 počítačových sestav za zvýhodněných podmínek
Městské zastupitelstvo neschválilo:
− záměr  výstavby  obchodního  domu   společnosti   CTP   INVEST   v ul. 

U Porcelánky ( v prostoru stávajícího městského tržiště a plochy k restau-
raci Dukla)

− regionální cenu vodného a stočného na rok 2001



Struktura a činnost městského úřadu

Ve vedení města nedošlo v roce 2000 k žádným změnám. Rovněž obsa-
zení vedoucích míst jednotlivých odborů zůstalo beze změn. 
Ve struktuře úřadu došlo ke změně k datu 1.2.2000, kdy byl zrušen odbor 
životního prostředí a činnosti, které tento odbor zajišťoval, byly převe-
deny do kompetence odboru rozvoje města.
Ke dni 1.7.2000 byli pracovníci správy počítačové sítě převedeni z odboru 
rozvoje města do kompetence správního odboru.
Město Chodov mělo k 31.12.2000 celkem 80 zaměstnanců. včetně 
městské policie a požární ochrany.
Pracovní jubileum  - 10 let pracovního poměru u organizace, oslavili 
v tomto roce zaměstnanci Věra Marková, Ilona Lipková, Ing. Václav Rýdl 
a Petr Šandera.
Životní jubileum ,55 let, oslavila p. Marie Durnasová a do starobního dů-
chodu odešla p. Marie Bartoňová , dlouholetá zaměstnankyně Městského 
úřadu v Chodově, která vykonávala funkci správcové areálu úřadu..

Finance a rozpočet města
Město Chodov hospodařilo v roce 2000 dle rozpočtu schváleného 
městským zastupitelstvem dne 30.března 2000. Příjmy i výdaje schvále-
ného rozpočtu byly v celkové výši 179 946,8 tis. Kč. Na základě usnesení 
Okresního shromáždění  v Sokolově byla do schváleného rozpočtu Města 
Chodova zahrnuta státní dotace ve výši 26 958,9 tis.Kč, z toho na sociální 
dávky 19 420 tis. Kč, na školství 3 076,9 tis. Kč, na výkon státní správy  4 
212 tis. Kč a pro sbor dobrovolných hasičů 250 tis. Kč. Dále město ob-
drželo územní vyrovnávací dotaci ve výši 379,9 tis. Kč, která je poskyto-
vána v okresech, kde daňová výtěžnost nedosahuje celorepublikového 
průměru.
V průběhu roku 2000 došlo rozpočtovými změnami k navýšení rozpočtu 
města na částku 187 442,83 tis. Kč. Celkové příjmy k 31.12.2000 dosáhly 
výše 230 114 tis. Kč,výdaje za stejné období byly ve výši 211 257 tis. Kč.   
Podíl dluhové služby (splátky  půjček a úroků) na příjmech obce byl 
v roce 2000 6,93%, což představovalo dluh na jednoho obyvatele ve výši 
4 680 Kč.
Největší investiční akcí v roce 2000 byla výstavba  48 malometrážních  
bytů na Železném dvoře (13 mil. Kč), 8 holobytů pod Železným dvorem 
(2,6 mil. Kč) a vybudování parkovacích ploch a chodníků na náměstí 
ČSM., v Hlavní a v Husově ulici ( 2,8 mil. Kč), stavba sociálního zařízení 
v areálu Stadionu klubu olympioniků (2  mil. Kč) , rekonstrukce obřadní 
síně (0,7 mil. Kč) a rekonstrukce smuteční síně (0,4 mil. Kč).Finančně nej-
více náročnou údržbou byla oprava budovy II. základní školy ve Školní 
ulici, která zahrnovala kompletní vymalování, výměnu podlahových kry-
tin, nátěry oken a opravu rozvodů vody a kanalizace. 



Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2000:

Název kapitoly                        schválený                          skutečné
                                               rozpočet                            čerpání
                                               v tis. Kč                             v tis. Kč
životní prostředí                      3 505,41                               3 767,27
doprava                                   9 933,08                               9 807,82           
školství a kultura                   26 610,59                              26 014,65       
vnitřní správa                        29 430,60                              28 169,89
sociálních věcí                      26 600,00                               26 492,92     
      a zdravotnictví
správa majetku města            57 614,00                               54 600,41
rozvoj města                            2 166,15                                2 147,06
všeobecná pokladní správa    31 583,00                               60 257,42         

         Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 2000 přebytkem ho-
spodaření ve výši 18 857 tis. Kč.

Vyhlášky města
   V roce 2000 byly zastupitelstvem města schváleny tyto obecně závazné 
vyhlášky (dále OZV):
OZV č. 5/2000 – Vyhláška o odpadech a poplatku za odpad 
                          účinnost od 1.1.2001
OZV č. 8/2000 – O příspěvcích na úhradu neinvestičních nákladů mateř-
ských škol  a školních družin – účinnost od 1.9.2000
OZV č. 15/2000 – Tržní řád – účinnost od 1.8.2000
OZV č. 16/2000 o zabezpečení schůdnosti místních komunikací a průjezd-
nosti úseků silnic – platnost od 15.11.2000

Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti
Z majetku města bylo prodáno celkem 194 bytů .
Pozemky v majetku města o výměře 24 360 m2 byly prodány za 2 127 780 
Kč.
Do majetku města přibyly dva věžové domy čp. 690-691, které město od-
koupilo od Sokolovské uhelné,a.s.

Politické strany a hnutí ve městě
V souladu se zákonem č. 130/2000 Sb. a zákonem č. 247/2000 Sb. se 
uskutečnily dne 12.11.2000 volby do   zastupitelstev krajů a do Parla-
mentu ČR. Na kandidátkách byli chodovští zástupci těchto politických 
stran a hnutí:
− Čtyřkoalice
− Občanská demokratická strana



− Republikáni Miroslava Sládka
− Strana zelených
− Vlastenecká republikánská strana

Občané Chodova v těchto volbách hlasovali takto:
Česká strana národně sociální-politické hnutí Nezávislí 2,88 %
Česká strana sociálně demokratická 16,49 %
Čtyřkoalice  30,86 %
Koalice pravý blok- Klub angažovaných nestraníků  0,53 %
Komunistická strana Čech a Moravy  18,12 %
Republikáni Miroslava Sládka  2,99 %
Občanská demokratická strana - 22,52 %
Strana venkova  0,49 %
Strana za životní jistoty 1,63 %

    Strana zelených  2,58 %
    Vlastenecká republikánská strana 0,91 %

Úspěchem  pro město je zvolení p. Josefa Kertésze, místostarosty, do kraj-
ského zastupitelstva.
Ve druhém kole voleb do Parlamentu ČR , které se uskutečnilo 
19.11.2000, byl za okres Sokolov zvolen p. Jan Hadrava, starosta města 
Loket.

Starosta města, Ing. Josef Hora , se během roku sešel celkem čtyřikrát  se 
zástupci politických stran ve městě. Na těchto setkáních je informoval o 
nejaktuálnějších problémech ve městě a o připravovaných investičních ak-
cích. Současně byly projednávány  návrhy  a připomínky zástupců těchto 
stran k dění ve městě.

Církve ve městě

V římskokatolické farnosti Chodov byla v roce 2000 zvolena a jmeno-
vána nová Farní rada a Ekonomická rada. Činnost fary byla i v tomto roce 
velmi úzce spojena s Khamoro klubem, jemuž se od září začala věnovat i 
nová pracovnice Martina Albrechtová. 
Na podzim se podařilo vyměnit polovinu střešní krytiny na kostele v Ta-
trovicích, který patří do chodovské farnosti. 
Od 1.listopadu byl ustanoven nový duchovní správce farnosti- P.Darjusz 
Gebala (polské národnosti), který v průběhu tohoto měsíce převzal farnost 
personálně i technicky od dosavadního faráře, P.Petra Hrušky. Jeho půso-
bení v Chodově skončilo v listopadu 2000.
Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Chodově pokračoval 
v tomto roce v obvyklých aktivitách – bohoslužby, biblické hodiny, ne-
dělní škola, setkání mládeže. Ve sborovém domu byly provedeny úpravy 
kuchyně  a sociálního zařízení. Ve spolupráci s Kruhem přátel hudby a se 



základními školami se v kostele i v tomto roce uskutečnily koncerty. Rok 
2000 byl prvním celým rokem působení br. faráře Radka Matušky, který 
do úřadu nastoupil v září 1999.

Zájmové organizace a jejich činnost

Výčet zájmových organizací a náplň jejich činnosti se v roce 2000  nelišil 
od předchozích let. Organizace pokračovaly ve svých pravidelných činno-
stech a pořádaly  tradiční akce.

Obyvatelstvo
Dnem 1.7.2000 vešel v platnost nový zákon o evidenci obyvatel a rodných 
číslech  č. 133/2000 Sb., který s sebou přinesl řadu změn. Občan např. 
ztratil možnost se přihlásit k přechodnému pobytu, naopak má možnost 
podat návrh na zrušení místa trvalého pobytu. Výše uvedený zákon také 
ukládá občanovi staršímu 15 let povinnost zaplatit správní poplatek ve 
výši 50,-Kč za každou změnu trvalého pobytu. Platby jsou příjmem obce a 
za uplynulé období (od 1.7.2000 do 31.12.2000) činily 12 600,-Kč.
  Možnosti podat návrh na zrušení místa trvalého pobytu využilo  v témže 
období 7 osob, z čehož 1x bylo správní řízení zastaveno pro pominutí dů-
vodu ke zrušení trvalého pobytu, 1x byl pobyt rozhodnutím zrušen, ve 
dvou případech se účastníci odvolali proti rozhodnutí k Okresnímu úřadu 
v Sokolově. Ten z toho v 1 případě napadené rozhodnutí zrušil a ve dru-
hém případě vrátil ke znovuprojednání.  
   V počtu obyvatel došlo oproti loňskému roku k nárůstu o 39 občanů- 
15170. Při porovnání jednotlivých případů s předchozím rokem je patrný 
zejména nárůst počtu narozených dětí a pokles zemřelých občanů:
- počet přihlášených osob do Chodova z jiné obce se zvýšil o 37 osob
- počet narozených dětí stoupl o 23 občánků (celkem 164, z toho 86 ho-

chů a 78 dívek)
- počet úmrtí klesl o 29 případů
- počet odhlášených osob stoupl o 25 osob
- v rámci Chodova změnilo trvalý pobyt 213 osob

Věkové složení obyvatelstva:
Do 6-ti let          908
6 – 15 let          2131
16- 20 let          1076
21- 40 let          4982 
41- 60 let          4372   
nad 60 let          1676

V roce 2000 bylo na Městském úřadu v Chodově uzavřeno 99 sňatků.



Bydlení
Byty v majetku města

  Správu bytových domů v majetku  města i nadále zajišťuje příspěvková 
organizace Bytservis Chodov. Celkem je tak spravováno 941 nájemních 
bytů I.kategorie, 24 bytů II. kategorie (nově vzniklá ulice Železný dvůr čp. 
1087, kolaudováno 12/2000), 4 byty III. kategorie a 14 podnikatelských 
nebytových prostor se samostatným vstupem (situovaných  v přízemí by-
tových domů).
Bytservis v roce 2000 zajišťoval správu 195 neprodaných bytů a 10 nepro-
daných nebytových prostor v domech určených k prodeji.

V roce 2000 byl realizován prodej bytových domů v ulici:
Vítězná 624-625
1.máje 626-627-628-629-630
Říjnová 631-632-633-634
Příční 635-636-637
Konečná 648-649

K 31.12.2000 bylo evidováno celkem 609 žádostí o přidělení bytu, z toho: 
224 žádostí na byt o velikosti 1+1
281 žádostí na byt o velikosti 1+2
104 žádostí na byt o velikosti 1+3

V roce 2000 bylo přiděleno 18 bytů o velikostech:
1+1 –   4 byty
1+2 – 11 bytů
1+3 –   3 byty

Celkové dluhy na nájemném a službách spojených s užíváním bytů, neby-
tových prostor a ubytoven dosáhly  k 31.12.2000 výše 10,750.000,-Kč. 
Průměrný měsíční  nárůst dlužné částky na nájemném činil 76.000,-Kč.
Celkové výnosy spojené se správou bytových domů a ubytoven v majetku 
města činily cca 12.178.000,-Kč.
Celkové  náklady na zajišťování provozu, údržby a oprav bytových domů 
a ubytoven činily v roce 2000 cca 11.780.000,-Kč. Mezi větší opravy, 
které byly realizovány Bytservisem Chodov, patří oprava balkónových 
konstrukcí věžového domu ČSM čp. 692 (realizovány byly v roce 2000 tři 
strany, čtvrtá bude realizována v roce 2001), oprava sedlových a plochých 
střech, oprava rozvodů ÚT situovaných v technických podlažích bytových 
domů,oprava nákladního výtahu Smetanova 732 (po požáru).
Bytservis v tomto roce  zahájil na základě soudních rozhodnutí postupné 
vystěhovávání dlužníků a neplatičů z objektu v ulici Obránců míru čp. 
682-683 Chodov, kam byli v minulých letech  sestěhováváni dlužníci ná-
jemného z bytů v majetku města. Město Chodov ve spolupráci s Bytservi-



sem připravuje realizaci a financování celkové rekonstrukce uvedeného 
domu 682-683.

Ostatní byty
Realitní kancelář Domino pana Miroslava Kupce spravovala v tomto roce 
795 bytů ve 49 domech. SBD Rozvoj spravovalo ve stejném období 2059 
bytů ve 117 domech. 
Bytové služby,s r.o. spravovaly nájemní byty Sokolovské uhelné,a.s. ve 29 
domech .
V počtu bytů spravovaných sdruženími spoluvlastníků bytových domů 
v ulici U Porcelánky a  Rooseveltova nedošlo k žádným změnám.

Životní prostředí

Hluk, čistota ovzduší
  Dalším krokem ke zlepšení životního prostředí města byla likvidace ko-
telny na koks a zřízení plynových kotlů v areálu HGW METALL v Nádra-
žní ulici (bývalá slévárna podniku Chodos).

Skládka domovního odpadu
Odvoz odpadu zajišťovaly ve městě, ale i v dalších obcích regionu, Tech-
nické služby. V tomto roce byl zahájen svoz a třídění tříděného skla, pa-
píru a plastů. Pro tyto účely bylo zakoupeno za cca 400 tis.Kč 60 ks kon-
tejnerů, které byly umístěny na 20 místech ve městě. Za celý rok občané 
vytřídili 26,7 t papíru, 19,4 t skla a 7,4 t plastů. Tyto materiály byly před-
ány firmám, které se zabývají jejich dalším zpracováním .
Veškerý odpad je i nadále vyvážen na skládku Sater,s r.o. ve Vřesové.

Veřejná zeleň
Údržba zeleně ve městě probíhala průběžně podle harmonogramu obměny 
zeleně ve městě. Sekání trávy a údržbu výsadeb na městských plochách 
smluvně zajišťovala firma Gardena Ing. Peřiny.
V roce 2000 byla realizována , jako součást projektu rekultivace území 
Bílá voda-Smolnický vrch, parková úprava Smolnického vrchu. Ta spočí-
vala v úpravě ploch a výsadbě zeleně v této lokalitě. Celá akce byla reali-
zována s příspěvkem Fondu životního prostředí ČR ve výši 980800,-Kč.

Technická vybavenost města
V roce 2000 byl dokončen plynovod v Horní ulici včetně jeho napojení na 
Chranišov.
V Jiráskově ulici došlo k výměně primárního kabelu vysokého napětí. 
V ulici Hrnčířská byla uvedena do provozu  nová trafostanice a vyměněno 



vzdušné vedení nízkého napětí. To bylo vyměněno také v ulicích Nádražní 
a Krátká.

Bezpečnost ve městě

Městská policie
Městská policie Chodov působí ve městě již 8 let a na bezpečnostní si-
tuaci ve městě je tento fakt znát.
V měsíci dubnu   byli strážníky kontrolováni chovatelé psů se zaměřením 
na dodržování obecně závazné vyhlášky o poplatcích ze psů, zvláště pak 
na uklízení výkalů po čtyřnohých miláčcích. Tato akce  přispěla ke zvý-
šení počtu nově přihlášených psů, ke zlepšení platební morálky chovatelů 
psů a k častějšímu uklízeních psích výkalů. Stejná akce proběhla ještě 
v říjnu, avšak její výsledky již nebyly tak jednoznačné. 
Městská policie byla vybavena dalšími pomůckami pro odchyt toulavých 
a opuštěných psů -  byla pořízena narkotizační pistole , čtecí zařízení na 
čtení čipů a  větší klec na přepravu velkých psů do útulku. 
V roce 2000 zasahovali strážníci proti psům ve 113 případech a do útulku 
bylo umístěno 39 psů.
Městská policie přestala v roce 2000 monitorovat civilní síť pro možnost 
volání o pomoc. Frekvence volání na 9.(tísňovém) kanálu se natolik zmen-
šila, že není účelné vysílačku dále provozovat. Toto bylo ovlivněno vel-
kým nárůstem majitelů mobilních telefonů.
V tomto roce došlo k výraznému nárůstu počtu odsouzených  k trestu obe-
cně prospěšných prací. Registrováno bylo dvacet odsouzených oproti čty-
řem z předchozího roku.  Dvě pracovní místa byla  trvale  k dispozici na 
technických službách , kde odsouzení připravovali tříděný odpad k dal-
šímu využití. Ostatní odsouzení pracovali na čištění chodníkových obrub-
níků, úklidu veřejného prostranství, vysekávání křovin apod.
Koncem roku strážníci represivně zakročovali při odpalování zábavné py-
rotechniky na veřejných prostranstvích. Byly uloženy čtyři pokuty prodej-
cům tohoto zboží. 
Zvyšování odborné znalosti strážníků bylo po tříleté periodě  bez pro-
blémů provedeno pravidelnou prolongací strážníků MP. Také velitel a 
jeho zástupce se dvakrát do roka  zúčastňují odborných školení pořáda-
ných vzdělávacím institutem POLIS.
Odborná úroveň strážníků byla zvýšena také školením o poskytování 
první pomoci na sokolovské záchranné službě.
MP v roce 2000 evidovala celkem 2000 přestupků, z toho 916 v dopravě a 
850 ve veřejném pořádku. Za ně uložila celkem 927 pokut celkové výši 
223400 Kč, z toho 618 pokut v dopravě(127750Kč) a 223 pokut ve veřej-
ném pořádku (69500Kč) .  „Botička“  byla nasazena na 547 osobních a 8 
nákladních vozidel.Dále strážníci zadrželi 37 hledaných osob, 45 pacha-
telů na místě činu, ve 333 případech zakročili proti toxikomanům a donu-
covacích prostředků použili 22 krát. 



Velitelem MP v Chodově byl v roce 2000 JUDr. Jan Mikač, jeho zástup-
cem p. Ladislav Staněk.

Policie ČR
Vedoucím chodovského oddělení Policie České republiky byl i v tomto 
roce kpt. Ladislav Šimko.
V průběhu roku bylo ze strany OOP Chodov přijato 458 trestních ozná-
mení, kdy bylo po provedeném šetření zjištěno spáchání 409 trestných 
činů. Jejich objasněnost činila cca 65%. 
V poměru podílu celkové trestné činnosti zcela jasně opět převládá majet-
ková trestná činnost, zejména vloupání do motorových vozidel a ostatních 
objektů. Dalšími závažnými trestnými činy byla násilná trestná činnost 
(loupeže a vydírání) a mravnostní trestná činnost.
Na úseku přestupků bylo řešeno celkem 514 přestupků. V blokovém řízení  
bylo řešeno 1113  přestupků a byly za ně uděleny pokuty ve výši 315100,-
Kč.
Dále se rozvíjela spolupráce s Dopravním inspektorátem Sokolov a 
s Městskou policií Chodov.

Požární ochrana
Na úseku represe vyjela jednotka celkem ke 117 případům, z nichž  57 
bylo požárů, 47 technické pomoci, 8 dopravních nehod, 3  námětová cvi-
čení a 2 plané poplachy. Ve srovnání s předchozím rokem bylo výjezdů 
zhruba o 30 méně z důvodu ukončení výjezdů k technickým zásahům typu 
otevírání bytů. Tato služba je občanovi zprostředkována od 1.7.2000 ope-
račním střediskem MZS za úplatu.
Přímo ve městě bylo 82 výjezdů, z nichž 42 bylo požárů. Při  nich vznikla 
škoda za 920 900 Kč a uchráněné hodnoty byly vyčísleny na cca  3 mil. 
Kč.
Hodnocení požární ochrany ze strany orgánů státní správy bylo i v tomto 
roce velmi pozitivní jak v části represe, tak i v ostatních částech týkajících 
se požární ochrany. 
Na úseku prevence bylo  v roce 2000 provedeno 92 kontrol, z čehož 72 
jich bylo v panelových a věžových domech.
Dále byly kontrolovány objekty v soukromém vlastnictví. Na úseku pre-
vence je poskytována také poradenská služba.
V oblasti kontaktu s veřejností ve městě bylo uspořádáno celkem 53 
exkurzí požární zbrojnice a městské policie , 16 besed na školách a dva 
výlety pro děti mateřských škol. V září se uskutečnil Den otevřených 
dveří požární zbrojnice a Městské policie v Chodově .

Havarijní komise
Pracovala ve stejném složení jako v době jejího jmenování v závěru roku 
1999. Velká část havarijního plánu města je věnována také civilní 
ochraně. V souvislost se změnou legislativy byly již v průběhu roku při-



pravovány změny v krizovém řízení. Ty však budou  uvedeny v život až 
v roce 2001.

Zdravotnictví
Zdravotnické služby ve městě jsou i nadále poskytovány  pouze na zá-
kladní úrovni, tak, jak to dovolují místní podmínky  a platná nařízení zdra-
votních pojišťoven. Zdravotní pojišťovny určují na základě svých ekono-
mických  možností rozsah poskytovaných služeb  v dané oblasti . Proje-
vují se  systémové chyby ve zdravotnictví, které začínají již v roce 1992 a 
velmi negativně zdravotnictví ovlivňují, na což nejvíce doplácí  pacient, 
který se nedokáže v nepřehledné  situaci orientovat. Ekonomickou situaci 
zdravotních pojišťoven zase komplikuje nedovýběr plateb zdravotního po-
jištění.

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři
Základní zdravotní péče je ve městě poskytována v linii prvého kontaktu 
na úrovni praktických lékařů pro dospělé a praktických lékařů pro děti a 
dorost. Jejich počet v prostorách polikliniky– 4 lékaři pro  dospělé a 4 pe-
diatři je relativně dostačující. Odborná úroveň zdravotních služeb prvního 
styku je na solidní úrovni, i když se zde nacházejí problematičtí lékaři. 
V zásadě jsou však tyto služby zajištěny. Navazující odborné lékařské 
služby jsou na velikost města vcelku dostačující.
V průběhu roku pokračovaly na Poliklinice Chodov stavební úpravy a re-
konstrukce. Byly zřízeny nové prostory pro lékařskou službu první po-
moci, která tak získala prostorové vybavení na velmi solidní úrovni. 
V levé části přízemí hlavní budovy byly vybudovány ordinace dětských 
lékařů, kteří sem své praxe přeložili z budovy bývalé mateřské školy za 
poliklinikou. Tím vznikl ucelený  a vyhovující komplex zdravotních slu-
žeb v jedné budově s co nejmenšími ekonomickými náklady, který navíc 
nezatěžuje pacienty přecházením do jiných budov.

Lékárny
V  rozsahu poskytovaných lékárenských služeb nedošlo v tomto roce k žá-
dným změnám.

Zdravotní stav obyvatelstva
V Chodově  v tomto roce  nepropukla žádná epidemie ani katastrofa, zdra-
votní stav obyvatel je stabilní.

Pohotovostní služba
V závěru roku byl řešen problém s financováním lékařské služby první po-
moci, který vyvstal se změnou rozpočtových pravidel od 1.1.2001. Tato 
služba byla proto s platností od 1.1.2001 převedena pod vedení a řízení 
Záchranné služby Sokolov. 



Sociální péče

Na Chodovsku se nezaměstnanost  po celý rok pohybovala přes 10%, 
v některých měsících přes 11%- např. v lednu 11,04%, v červnu 10,56% a 
v říjnu 10,87%. Tato vysoká nezaměstnanost ovlivnila i výši finančních 
prostředků, které MěÚ vyplatil na dávkách sociální péče.Celkem bylo 
v roce 2000 vyplaceno 21.817.525,-Kč, starým a těžce zdravotně postiže-
ným občanům 1.516.482,-Kč.
V roce 2000 prošlo evidencí více jak 1000 rodin a občanů, kterým byla 
poskytnuta dávka sociální péče.

Domov-penzion pro důchodce
Vedení penzionu zakoupilo vibrační masážní přístroj, který je obyvateli 
penzionu bezplatně využíván. V penzionu funguje knihovna, ve které bylo 
zapsáno 67 čtenářů . Ti si v roce 2000 vypůjčili celkem 1350 knih.
V průběhu roku se v penzionu konaly různé kulturně společenské akce, 
jako např. Májová veselice, zájezd na zámek Kynžvart, zájezd do Prahy na 
Vlachovku apod.

Kluby důchodců
Oba kluby důchodců vyvíjely svoji pravidelnou činnost. Jejich členové se 
zapojili finančními příspěvky do akce Stonožka a také do Tříkrálové 
sbírky 
pořádané místní farní charitou.
Klub č.2 představil v městské galerii výrobky svých členek na výstavě 
„Zručnost našich seniorů“.

Pečovatelská služba
Na tomto úseku nedošlo oproti loňskému roku k podstatným změnám. 
Tato služba je ve městě i nadále zajišťována Okresním ústavem sociálních 
služeb Sokolov převážně v domácnostech klientů.

Péče o staré občany
Pro seniory města připravil odbor sociálních věcí a zdravotnictví MěÚ 
řadu kulturně společenských akcí.Byly to tři poznávací zájezdy (Tachov-
sko, Zvíkov- Orlík, Šumava), dva sportovní turnaje (kuželky a plavání) a 
seniorský ples. 
V průběhu celého roku navštěvovali senioři zdarma místní bazén.
I v roce 2000 byl zachován příspěvek města 3,50 Kč na jeden oběd pro 
všechny nepracující důchodce města, kteří odebírali obědy v penzionu 
nebo ve školních jídelnách.
V roce 2000 se 16 občanů města dožilo 90-ti a více let. V únoru se paní 
Augusta Štegová dožila 100 let. U příležitosti tohoto jubilea jí popřáli i zá-
stupci města. Paní Štegová byla dlouhá léta nejstarší občankou města. Bo-



hužel , několik dní po oslavě 100. narozenin zemřela v Pochlovicích, kde 
trávila v Domově důchodců několik posledních let.
Nejstaršími občany Chodova byli v roce 2000 paní Milada Andělová , 
paní Anna Albrechtová a pan Josef Kleissner. Všichni se dožili 95 let.

Péče o rodinu a děti
Od 1.4.2000 vešel v platnost zákon o sociálně právní ochraně dětí, který 
uložil řadu dalších úkolů obcím na úseku péče o děti.
V rámci plnění úkolů na úseku sociálně právní ochrany uložil odbor 1 na-
pomenutí rodičům dětí (rodina se 4 dětmi), dále nařídil dohled nad výcho-
vou 1 dítěte. Počet dětí, nad jejichž výchovou je nařízen dohled, činí nyní 
19.
Za rok 2000 vykázaly chodovské školy celkem 10 096 zameškaných ne-
omluvených hodin (1.ZŠ – 1015, 2.ZŠ – 911, 3.ZŠ -  7529 a ZvŠ – 641 
hodin).
Přestupkové komisi OkÚ byly podány 4  návrhy na projednání záškoláctví 
žáků.
Vysoký počet neomluvených hodin zapříčinily zejména rodiny, které 
v průběhu roku se svými dětmi vycestovaly do zahraničí (Anglie, Belgie 
apod.) a pobývaly zde několik měsíců. 
V průběhu 2.pololetí roku bylo opět přistoupeno k přidělování míst na 
ubytovně pro matky s dětmi v ul. ČSA 688. Byla přijata organizační opa-
tření, na ubytovně byl zpřísněn režim.

Stacionář pro mentálně postižené děti  a mládež
Na podzim stacionář Mateřídouška oslavil již desáté výročí založení.  
V Chodově začal pracovat v listopadu 1990. Klienti a vychovatelky  k této 
příležitosti připravili pro pozvané hosty  pásmo písniček, básniček  a dra-
matizaci pohádky O perníkové chaloupce. Část vystoupení byla odvysí-
lána i chodovskou kabelovou televizí. Klienti a vychovatelky vystoupili 
v dubnu a v listopadu se svým programem v pražské galerii „Cesty ke 
světlu“ malíře Zdeňka Hajného.
V roce 2000 měl stacionář    celkem 30 klientů.
V září se konal týdenní ozdravný pobyt klientů stacionáře v rekreačním 
zařízení ve Stříbrné.Úspěšně pokračovala spolupráce s DDM, ZUŠ, ZvŠ a 
dalšími zařízeními  a institucemi ve městě.
Okresní organizace Sdružení pro pomoc mentálně postiženým , která pů-
sobí při denním stacionáři, vydávala i v tomto roce časopis Porozumění, 
ve kterém byly publikovány příspěvky klientů, vychovatelek i rodičů a 
který informoval o dění ve stacionáři.
Ve stacionáři se rozšířilo počítačové vybavení a práce na PC se stala kaž-
dodenní součástí výchovy klientů.
 
 



Zdravotnictví
Po celý rok zajišťovalo Středisko pro poradenství a  sociální rehabilitaci 
Sokolov na místní poliklinice poradenství pro zdravotně postižené občany 
města.
Již tradičně  se v listopadu konalo posezení vedení města s čestnými dárci 
krve, kteří darovali krev více než 55 krát.

Školství
Úřadující ministr školství, Eduard Zeman, navštívil 7.září při pracovní ce-
stě po Karlovarském kraji také Chodov. Bohužel plánovaná návštěva 
všech typů škol a školských zařízení ve městě byla z časových důvodů ne-
možná a tak byl program zredukován pouze na návštěvu Obchodní akade-
mie v Chodově a na pracovní oběd.

Mateřské školy
V roce 2000 bylo v Chodově v provozu  pět mateřských škol, jejichž zři-
zovatelem bylo město. Z celkové kapacity 475 míst bylo využito k 
31.12.2000 celkem 412 míst (děti zapsané k docházce).   V létě tohoto 
roku byly na zahradě MŠ ve Školní ulici nainstalovány nové ekologické 
průlezky pro děti, které přispěly ke zlepšení vzhledu areálu. Na ostatních 
školách byly prováděny běžné opravy a údržba.  Ve vedení mateřských 
škol nedošlo v tomto roce k žádné změně.

Základní školy
V počtu základních škol ve městě nedošlo k žádným změnám, v provozu 
byly tři základní školy a jedna zvláštní škola, jejichž zřizovatelem bylo 
město.Žádná škola nebyla právním subjektem.

Základní škola v Komenského ulici byla řízena Mgr. Pavlem Vlasákem. 
Do 28 tříd docházelo ve školním roce  1999-2000 706 žáků, z čehož 657 
bylo chodovských a ostatní dojíždějící. Tyto žáky vyučovalo 37 učitelů. 
Do školní družiny bylo zapsáno 115 žáků, školní jídelnu navštěvovalo 
průměrně 410 strávníků.
Školní docházku ukončilo v tomto školním roce celkem 65 žáků z 9.tříd a 
12 žáků z  nižších ročníků. Již tradičně se vycházející žáci rozloučili se 
školou na Posledním zvonění, které tomuto významnému okamžiku života 
dodává slavnostní ráz a význam.
Škola obsadila 1.místo v soutěži Pohár starosty města, úspěchy slavila 
v řadě sportovních i vědomostních soutěží. Škola uspořádala pro žáky 
řadu besed se zajímavými tématy,exkurze (KT Terezín,Karlovarský porce-
lán, Úpravna vody Horka aj.). Všechny třídy vyjely i na školní výlet.
Škola si v září 2000 připomněla 55.výročí založení české školy ve městě, 
ke kterému vydala Sborník.



Ředitelem základní školy  ve Školní ulici byl Mgr. Milan Kovářík . Do 25 
tříd docházelo 580 žáků, do čtyř oddělení školní družiny 100 žáků a školní 
jídelnu navštěvovalo průměrně 250 strávníků . Na škole vyučovalo cel-
kem 31 učitelů.
Školní docházku v tomto roce ukončilo 47 žáků 9. ročníků a 9 žáků z ni-
žších ročníků. 
Škola je navštěvována přibližně 100 žáky romského původu, přičemž asi 
tři čtvrtiny tohoto počtu jsou žáci prvního stupně.
Mimoškolní aktivity byly zaměřeny především na  oblast sportu. Při škole 
pracoval kroužek atletiky, jehož členové závodí za Školní atletický klub.  
Během celého roku probíhala sportovní soutěž mezi třídami v různých dis-
ciplínách.
Žáci tří tříd 1.stupně vyjeli v tomto roce na školu v přírodě. Navíc byly 
uspořádány školní výlety, v některých třídách i vícedenní. Žáci se zúčast-
nili řady besed a  představení. 

Základní školu v Husově ulici řídil Mgr. Ladislav Stojan.
634 žáků bylo vyučováno 35 učiteli ve 27 třídách. Žáci dojížděli také 
z Vintířova, Vřesové, Staré Chodovské, Chranišova, Božičan, Jindřicho-
vic  a Karlových Varů.
Ve čtyřech odděleních školní družiny bylo zapsáno 100 žáků, školní jí-
delnu navštěvovalo průměrně 240 strávníků.
V 1.ročníku  byla otevřena vyrovnávací třída pro 14 žáků. Na 2.stupni 
škola nadále navazuje na bývalou „jazykovou školu“ ve Smetanově ulici 
rozšířenou výukou cizích jazyků. V průběhu školního roku se připravo-
vala realizace 6.ročníku s rozšířenou výukou tělesné výchovy se zaměře-
ním na lehkou atletiku a odbíjenou.Tato třída byla otevřena v září 2000.
Školní docházku ukončilo v tomto roce 70 žáků 9.ročníků a 12 žáků z ni-
žších ročníků.
Škola svým žákům nabízela zájmové kroužky- sportovní gymnastika, ko-
šíková chlapců, anglický jazyk, míčové hry, logopedie a zdravotní TV.
Žáci školy se zapojili do naprosté většiny soutěží a olympiád pro žáky ZŠ 
okresu. Zde dosahovali výborných výsledků.  Práci žáků a učitelky Mgr. 
Jany Menschikové v mezinárodním humanitárním hnutí dětí „Hnutí na 
vlastních nohou-Stonožka“ ocenil  prezident ČR. Ziskem více než 42 
tis.Kč v říjnovém „Stonožkovém týdnu“ byli  žáci školy opět nej-
úspěšnější v ČR. Polovina této částky byla předána na vybudování bezba-
riérového přístupu v ZŠ ve Strakonicích a druhá polovina byla poskytnuta 
novorozeneckému oddělení sokolovské nemocnice na zakoupení tří pří-
strojů na monitorování syndromu  náhlého úmrtí. Úspěch školy přijela 
v prosinci ocenit také paní Běla Gran Jensenová s dalšími sedmi zahranič-
ními hosty. Ti se ve škole setkali s dětmi a pedagogy při  besedě. 
Škola pokračovala v družební spolupráci se školou v Kamsdorfu v SRN. 
V tomto roce byli chodováci v německé škole, kde se zúčastnili společ-



ných sportovních soutěží a besed a vylepšovali svou konverzaci v němec-
kém jazyce.

Ředitelka zvláštní školy , paní Zdeňka Nídlová , odešla se závěrem škol-
ního roku do starobního důchodu. Do funkce ředitelky byla po výběrovém 
řízení jmenována Mgr. Eva Teturová, dřívější zástupkyně ředitelky.
8 tříd navštěvovalo 87 žáků, školní družinu 12 žáků. Někteří žáci do školy 
dojížděli z obcí Loučky, Vintířov, Vřesová, Staré Sedlo, Loket, Mírová a 
Nová Role. 
Školní docházku ukončilo 8 žáků 9. ročníku a 3 žáci 8. ročníku. 
Na škole pracovalo 14 pedagogických pracovníků. 
Dobrá spolupráce se dařila s Městskou policií i s Policií ČR, jejichž pří-
slušníci byli nápomocni při řešení záškoláctví i jako doprovod do problé-
mových rodin.
Městský úřad zajistil v tomto školním roce osobního asistenta pro žákyni 
s těžkým mentálním postižením, která docházela do pomocné třídy.
Žáci školy se zúčastnili  řady soutěží (školních, městských, okresních i ce-
lostátní), besed, exkurzí a výletů. Klub přátel pro pomoc mentálně postiže-
ným, který při škole působí osm let, přispěl finančně i organizačně ke 
zdaru některých akcí pro děti.
Ve škole probíhaly již tradičně jednou měsíčně zájmové dny, ve kterých 
byly organizovány činnosti  podle zájmů žáků. 

Žáci základních škol, kteří končili v červnu 2000 povinnou školní do-
cházku, se zúčastnili se svými učiteli a řediteli škol slavnostního posezení 
se starostou města. V zasedací místnosti městského úřadu jim byly před-
ány pamětní listy.

V 5.ročníku soutěže  Pohár starosty města obsadila 1. místo a obdržela od-
měnu 10 tis. Kč ZŠ Komenského , 2.místo s odměnou 6 tisíc Kč obsadila  
ZŠ Školní a 3.místo a částku 4 tisíce Kč si zasloužila ZŠ Husova . Zvláštní 
škola se umístila na čtvrtém místě a obdržela 1 tisíc Kč .
V rámci této soutěže své síly změřili i zaměstnanci škol a Městského 
úřadu v Chodově a členové sdružení rodičů a přátel škol v utkáních pod 
názvem „Pedagog sport club“. 
Organizace slavnostního vyhodnocení výsledků soutěže se již poněkoli-
káté zdařile zhostil DDM, který byl garantem celé soutěže.

.
Střední školy

Jedinou střední školou v Chodově byla i v tomto roce Obchodní akade-
mie Chodov, jejímž ředitelem byl Ing. Valentin Cenov.
V tomto roce byly ve škole otevřeny dva první, dva druhé a dva třetí roč-
níky, do kterých docházelo celkem 180 studentů. Chybění maturitních roč-



níků bylo způsobeno doběhem ročníku, který zahájil přechod základní 
školní docházky z osmileté na devítiletou.
Studenti školy absolvovali lyžařský (1.ročníky) a turistický kurz (2. roč-
níky), zúčastnili se řady soutěží , sportovních akcí, přednášek a besed. 
V průběhu roku škola zajistila pro studenty návštěvu čtyř divadelních 
představení, poznávací zájezd pro 24 žáků do Londýna a školní výlety za-
měřené na poznávání chráněných krajinných oblastí, historie a kultury re-
gionu a lázeňství.
Škola se již tradičně prezentovala v rámci akce Škola 2000, která proběhla 
v Sokolově.
Vedení obchodní akademie nabídlo místním základním školám volné ka-
pacity počítačových učeben pro výuku základů na PC a pro práci na inter-
netu. Tato spolupráce se rozeběhne počátkem roku 2001.

Základní umělecká škola
Pod vedením ředitelky PhDr. Ilony Juhásové   a 18 učitelů se ve škole 
vzdělávalo 247 žáků. Ti navštěvovali hudební, výtvarný, taneční nebo lite-
rárně-dramatický obor.
Žáci školy se zúčastnili  soutěží ZUŠ ve všech oborech . V nich získali 
velmi pěkná umístění. Skupinka žáků školy vystoupila se symfonickým 
orchestrem a později se přihlásila k účasti na Mezinárodní orchestrální 
akademii v Jindřichově Hradci, kterou pořádala švýcarská hudební škola . 
Na veřejnosti se škola prezentovala 85 akcemi. V červnu škola připravila 
jubilejní 20.ročník výstavy Děti dětem.
Ředitelka školy, PhDr. Ilona Juhásová , byla v závěru roku zvolena za 
člena Umělecké rady Karlovarského kraje.

Kruh přátel hudby přivedl chodovským divákům opět velmi kvalitní inter-
prety vážné hudby:
10.2.2000 – „Ti nejlepší z klasiky“ – sál ZUŠ
12.8.2000 – „Bohemians Brass“ – kostel sv. Vavřince
21.9.2000 – „Doležalovo kvarteto“ – evangelický kostel
5.10.2000 – „Martinů collegium“ – sál ZUŠ
13.11.2000 – „Gotické variace“ – evangelický kostel

Škola se aktivně podílela na organizaci i zajištění programu oslav Evrop-
ského svátku hudby, k němuž se město Chodov v tomto roce poprvé při-
hlásilo. Oslavy probíhaly dne 21.6.2000 v dopoledních hodinách koncerty 
pro žáky škol a klienty stacionáře. Stejný koncert byl odpoledne věnován 
veřejnosti a seniorům města. Na Staroměstské ulici se v odpoledních hodi-
nách představili zpěváci i hudební skupiny -  amatéři.  Celé odpoledne 
byli účinkující i diváci sužováni vedrem 34˚ C. V Městském parku pak 
tečku za tímto odpolednem udělala Posádková hudba Karlovy Vary. 
V podvečer se v sálu ZUŠ uskutečnil ještě koncert  absolventů žáků PhDr. 
Ilony Juhásové . 



Dům dětí a mládeže
Pod vedením ředitelky Renáty Doležalové  pracovali v DDM 3 pedago-
gické pracovnice a 48 externích pracovníků. Ti se věnovali 963 registro-
vaným členům v 60 zájmových útvarech. Mimo pravidelnou činnost 
v těchto zájmových útvarech pořádal DDM řadu akcí pro veřejnost. Za 
zmínku stojí např. zájezdy do plaveckého bazénu, na bruslení, Mikulášská 
nadílka, celoměstské oslavy Mezinárodního dne dětí, Valentýnská disko-
téka  a Maškarní bál. Také na dobu letních prázdnin připravil DDM něko-
lik táborů  a soustředění jak pro své členy, tak i pro ostatní zájemce.
Při DDM pracoval po celý rok Klub pohybových her ( dřívější Stanice 
volného času) na atletickém stadionu. Jeho pracovníci pořádali celoměst-
ské soutěže v plavání, ve šplhu, ve skoku přes švihadlo a atletické závody. 
V kompetenci vedení DDM byl i v tomto roce provoz Městské galerie, o 
jejíž činnosti se zmiňuji na jiném místě.

Kultura

V závěru roku městská rada schválila grantový systém podpory vybraných 
aktivit občanů a institucí v oblasti kultury . Podle těchto pravidel bude 
město v následujících letech poskytovat příspěvky na kulturní akce ve 
městě. Na prosincovém jednání schválilo městské zastupitelstvo zřízení 
kulturního fondu města, který umožní dlouhodobé hospodaření s finanč-
ními prostředky určenými na rozvoj kultury ve městě.

Kulturní a společenské středisko

Tento stánek kultury ve městě řídil pan Mario Hanáček- od 15.12.2000 
jako jednatel společnosti s ručením omezeným, kterou zastupitelstvo 
města zřídilo jako nástupnickou organizaci po příspěvkové organizaci stej-
ného názvu.
Také v tomto roce se zde mohli obyvatelé Chodova i hosté zúčastnit řady 
společenských , zábavných, naučných i prodejních akcí a koncertů. Kino 
promítalo pro veřejnost celkem 586 krát pro 9400 diváků. Kromě toho 
v rámci programu Mládež a kultura shlédly děti a mládež 87 filmových a 
20 divadelních představení a zúčastnily se 10 koncertů. 
KASS byl pořadatelem řady akcí, přesahujících rámec města. Některé 
z nich jsou již tradiční- Josefské trhy, Čarodějnický jarmark, výstava 
Agro-hobby, Výstava ovoce, zeleniny, květin, kaktusů, bonsají a včelařů, 
Výstava Agro-moto a Václavské posvícení . Naopak premiéru měl Cho-
dovský country poplach, setkání country kapel. Tento první ročník, pořá-
daný s příspěvkem z grantového systému města, se velmi vydařil a položil 
základ tradici.
Vánoční trhy se po letech pořádaly opět na Staroměstské ulici. 



Televizní studio Chodov vysílalo i v tomto roce pořady vlastní i převzaté. 
Velmi sledované byly Vteřiny, vypovídající o dění ve městě, magazín  
Stalo se u nás, V zákulisí slávy – rozhovory s populárními osobnostmi, 
které navštívily Chodov, záznamy kulturních , společenských a sportov-
ních akcí, ale i ostatní, které svým zaměřením doplňovaly široký žánrový 
rejstřík vysílání studia.

Městská knihovna
V roce 2000 byla ředitelkou knihovny paní Jana Bernatová.     Ta však 
koncem roku podala výpověď a na místo ředitelky byla starostou města 
jmenována paní Naděžda Waldhauserová.  V knihovně bylo zaměstnáno 
ke konci roku celkem 7 zaměstnanců, z čehož 3 jsou odborní.
V knihovně byla v provozu tři oddělení – pro dospělé, pro mládež  a hu-
dební oddělení.  V nich bylo  k dispozici 52 930  svazků ( 37807 pro do-
spělé a 15123 pro mládež) , 1 297 CD, videokazet, magnetofonových pá-
sků a gramodesek a 60 exemplářů periodik.
V roce 2000 se do knihovny přihlásilo 632 dospělých a 516 dětských čte-
nářů – v obou odděleních byl zaznamenán pokles oproti předchozímu 
roku.
V knihovně bylo tak, jako v předchozích letech , uspořádáno i dalších 96 
akcí – byly to zejména soutěže, exkurze, KBH(knihovnicko-bibliografická 
příprava), a přednášky pro celkem 2132 posluchačů.
V průběhu roku byla provedena rekonstrukce sociálního zařízení v 1. pa-
tře, byl zakoupen 1 počítač, mikrovlnná trouba a pračka.

Městská galerie
V městské galerii, působící i nadále v Domě dětí a mládeže v Chodově, 
byly v tomto roce uspořádány výstavy:
únor- výstava ručních prací Klubu seniorů II.- „Zručnost našich seniorů“
březen- výstava aranžérky Šárky Bílkové a výtvarných prací dětí 
             chodovských MŠ – „Jaro je tu“
duben – výstava prací absolventů ZUŠ Chodov – „Absolventi ZUŠ“
květen- výstava výtvarných prací žáků chodovských ZŠ – „Můj volný 
čas“
červen- výstava prací začínajících výtvarníků M.Exner a přátelé– „Vi-
síme“
září- výstava „Olejomalby dr. Fialkové“
říjen- výstava poštovních známek  Klubu filatelistů Chodov- „Sběratel“
listopad- výstava prací žáků ZŠ- „Betlémy“
prosinec- výstava aranžmá Šárky Bílkové – „Advent“

Kulturní památky
V počtu ani stavu kulturních památek nedošlo ve městě ke změnám. 



Na Božích mukách byl zjištěn chybějící kříž (chybí již několik desítek let 
a nepodařilo se zjistit, kdy zmizel). Proto odbor školství  a kultury 
městského úřadu zahájil jednání s památkovým úřadem o jeho obnově. Ta 
se uskuteční v roce 2001 spolu s odstraněním , eventuelně náhradou 
plůtku okolo této památky.

Místní tisk a Chodov ve sdělovacích prostředcích
Město Chodov se v tisku objevovalo v souvislosti s prezentací investic ve 
městě (malometrážní byty, rekonstrukce obřadní síně, záměr výstavby 
bytů družstevně nájemní formou),s problematikou správy vodohospodář-
ského majetku města,  s pořádáním oslav květnových výročí ve městě a 
s úspěchy chodovských sportovců a žáků škol. 

Sport, tělovýchova
 

TJ
Výčet úspěchů sportovců jednotlivých sportovních organizací by činil ji-
stě několik stránek. Podstatné však je, že je sport i nadále městem podpo-
rován a je zájmem široké skupiny dětí ,mládeže i dospělých. Tuto skuteč-
nost potvrzuje téměř neuspokojitelný zájem o využívání tělocvičen ve 
městě, zejména v zimních měsících. Město poskytuje sportovním i zájmo-
vým organizacím pracujícím s dětmi  a mládeží příspěvek na činnost.  
Tělocvičny a sportoviště jsou této skupině sportovců poskytovány městem 
bezplatně. Dospělí sportovci začali   tělocvičny v majetku města využívat 
za finanční úhradu.

Sportovní zařízení, sportoviště
V závěru roku byl podepsán dodatek smlouvy mezi městem  a  p. Bedři-
chem Loosem na využívání sauny a bazénu pro potřeby města. Na jeho zá-
kladě bude město toto privátní zařízení využívat ještě další dva roky. Zá-
měrem města je vybudování vlastního plaveckého bazénu, který by splňo-
val hygienické i další požadavky.O realizaci tohoto finančně velmi  ná-
kladného projektu bude město jednat v příštím roce.

Nejlepší sportovci města Chodova
Sportovci, jejichž ocenění titulem „Sportovec roku 1999“ schválila 
městská rada, byli dekorováni starostou města dne 22.února 2000 ve vel-
kém sálu KASS. Hostem podvečera byl herec a kaskadér Zdeněk Srstka.

1/ kategorie mládež- kolektivy
-   družstvo starších žáků ŠAK Chodov
- družstvo mladších žáků oddílu stolního tenisu TJ Batesta Chodov
- družstvo žáků basketbalového oddílu TJ Spartak Chodov

2/ kategorie dospělí- kolektivy



- „A“družstvo žen volejbalového oddílu TJ Spartak Chodov
- družstvo mužů ŠAK Chodov

3/ kategorie mládež- jednotlivci
- Emil Tišer – člen oddílu stolního tenisu TJ Batesta Chodov
- Miroslav Pohůnek- člen ŠAK Chodov
- Jan Dočkal – člen ŠAK Chodov
- Michal Podzimek – člen ŠAK Chodov
- Roman Smolný – člen ŠAK Chodov
- Lucie Čepilová  - členka ŠAK Chodov
- Vendula Vokalová – členka sportovního klubu Kickbox Chodov
- Lucie Sedláková – členka sportovního klubu Kickbox Chodov
- Jan Kubíček – člen oddílu triatlonu AC Start Karlovy Vary 
- Stanislav Svoboda- člen oddílu motokrosu Motoman Resing Team 

Praha

4/ kategorie dospělí- jednotlivci
- Ing. Jan Orava- člen Sboru dobrovolných hasičů
- Jiří Kiss- člen Karate klub Chodov
- RNDr. Pavla Kováříková- členka ŠAK Chodov
- Martin Růžička- člen oddílu cyklistiky TJ MDDM Plamen Chodov

5/ kategorie trenéři kolektivů mládeže
- Mgr. Ladislav Stojan- trenér družstva žáků basketbalového oddílu TJ 

Spartak Chodov
- Miloš Černý – trenér kickboxu sportovního klubu Kickbox Chodov
- Miloš Volek – trenér družstva ŠAK Chodov 

Veřejná administrativa
V oblasti peněžnictví nedošlo v roce 2000 k žádným změnám, chodov-
ským klientům jsou  k dispozici stále tři banky. 
Novou kancelář otevřela v tomto roce Komerční pojišťovna v prostorách 
obchodního domu Ideál. Pracoviště dalších úřadů  neprošla v tomto roce 
změnami. 
Úřad práce sídlil i nadále ve stejných prostorách, počet jeho klientů se 
však oproti předchozímu roku opět mírně zvýšil. Nezaměstnanost v mikro-
regionu Chodov ( zahrnuje Nové Sedlo, Tatrovice, Vintířov, Vřesovou a 
Chodov) stoupla na 11,22%, v Chodově samém pak dosáhla 9,75 %. Ke 
konci roku bylo v Chodově evidováno 808 uchazečů o zaměstnání, z toho  
372 žen (nedokončené vzdělání mělo 75 uchazečů, základní vzdělání 388 
uchazečů, vyučeno v oboru bylo 243, se středoškolským vzděláním 95 a 
s vysokoškolským vzděláním 7 uchazečů). 
Finanční úřad, o jehož existenci v Chodově  se v předchozím roce vedly 
diskuze, měl své pracoviště v Chodově i v tomto roce.



Hospodářský život
Průmysl

Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov 
Do roku 2000 vstupoval chodovský závod s nadějemi, že bude pokračovat 
příznivý trend oživování prodeje, který byl patrný na sklonku předchozího 
roku. Po slabším prvním pololetí opravdu došlo k výraznému zvýšení pro-
dukce, které pokračovalo až do konce roku. 
Na této skutečnosti se nejvíce podílelo zvýšení exportu do USA, Ruska, 
SRN a Švédska. Dále se podařilo prodat nejen běžnou produkci závodu, 
ale i asi 50% zásob z předchozího nepříznivého období.  To v konečném 
důsledku znamenalo  výrazné překročení plánovaného zisku a stabilizaci 
chodu závodu.
V tomto roce nemusel závod snižovat počet zaměstnanců, ani omezovat 
pracovní dobu. Dokonce na sklonku roku došlo k obsazení několika no-
vých pracovních míst.
V technické oblasti došlo k jediné významné změně a tou byl přechod zá-
vodu na tzv. elektronickou ostrahu. Spolupráce s bezpečnostní agenturou 
byla omezena a v závodě byl instalován elektronický bezpečnostní systém.
Závěr roku byl optimistický díky dvěma velkým zakázkám do Ruska, 
které má závod na začátek dalšího roku.

Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.
V roce 2000 nedošlo v tomto strojírenském podniku ke změnám, které by 
se týkaly vedení společnosti, výrobních oborech, počtu zaměstnanců či ji-
ných zásadních oblastí. 
Za zmínku přesto stojí  některé údaje:
- v roce 2000 společnost vyrobila a uvedla na trh Evropské unie nový 

mechanický vulkanizační lis 65“ BOM.
- 90% produkce bylo určeno pro export, převážně do států západní 

Evropy
- do vzdálenějších teritorií byly dodány obuvnické stroje a další zařízení
- nadále byl vylepšován systém kvality a tento byl potvrzen kontrolními 

audity firmy Lloyd´s Register Quality Assurance.
- v oblasti životního prostředí byla v závěru roku uvedena do trvalého 

provozu čistička dešťových vod. Po zrušení kotelny v roce 1997 se 
jedná o další akci většího významu pro zlepšení životního prostředí 
v regionu

- v roce 2000 se podařilo udržet zaměstnanost pracovníků
- byly uzavřeny nové smlouvy o pronájmu nebytových prostor, které při-

spěly k vytvoření pracovních míst.

Glaverbel Chodoglav a.s.Glaverbel Chodoglav a.s.Glaverbel Chodoglav a.s.Glaverbel Chodoglav a.s.
Rok 2000 byl pro tuto akciovou společnost významný především tím, že 
se jí podařilo proniknout na čínský trh, který by pro svou velikost mohl 
v budoucnu znamenat dlouhodobý rozvoj společnosti.



Také v tuzemsku se firmě podařilo v souvislosti s oživením stavebnictví 
uplatnit sklo na fasádách řady staveb, například: stanice metra „Rajská za-
hrada“ v Praze, Makromolekulární ústav Praha, budova ČSOB Brno, bu-
dova Národní galerie Praha a další.
Díky výše uvedeným skutečnostem skončilo hospodaření firmy stejně 
jako v předchozím roce bez ztráty.

Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.
V této firmě nedošlo v roce 2000 k žádným změnám.

AnTiP spol. s�r.o.AnTiP spol. s�r.o.AnTiP spol. s�r.o.AnTiP spol. s�r.o.
 Jako každý rok, i v roce 2000 zvýšila firma Antip, spol.s r.o. svou pro-
dukci hliníkových rámů na jízdní kola. Z loňských 60 000 se počet vyro-
bených rámů zvýšil na 100 000. To se projevilo i na vytvoření nových pra-
covních míst. Tato firma, která ještě donedávna zaměstnávala 60 lidí, má 
dnes již 100 kvalifikovaných pracovníků, včetně svého obchodního, eko-
nomického a personálního úseku.
Firma se také pyšní sportovními úspěchy svého „továrního“ cyklisty, dva-
cetiletého chodováka Jana Kubíčka.  Na silničním kole od firmy Antip, 
spol.s r.o. se stal tento mladý sportovec juniorským mistrem ČR 2000 
v duatlonu, juniorským vítězem ČP 2000, juniorským vicemistrem 2000 
v týmech a také obsadil krásné 6. místo na MS 2000 v kategorii juniorů. 
Dalším úspěšným závodníkem, který jezdí v barvách Antip, spol. s. o. , je 
plzeňský rodák Petr Lacina. I ten velmi úspěšně reprezentuje chodovský 
Antip po celé republice. Jeho největším letošním úspěchem je titul mistra 
ČR v závodu silničních kol v třídě Elite II a 2.místo v závodu horských 
kol na 35 km.
Oba sportovci hájí barvy firmy Antip již druhým rokem.

Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.
Velkolom Jiří a stejnojmenná divize jsou na přelomu tisíciletí „vlajkovou 
lodí“ celé SU,a.s. Přes veškeré problémy, které stojí  odbytu hnědého uhlí 
a elektřiny v cestě, se v roce 2000 podařilo vytěžit ve velkolomu Jiří více 
než 7,9 mil. tun uhlí, což byl absolutní historický rekord roční těžby. 
Vzhledem k více než tříčtvrtinovému podílu velkolomu Jiří na celkové 
těžbě se však jedná o úspěch celé SU,a.s. včetně managementu, jelikož 
prodat jakékoli zboží se stává stále větším problémem a dvojnásob to platí 
o hnědém uhlí, kterého je na trhu přebytek.
Celoroční těžba uhlí dosáhla v celé SU,a.s. 10 312 tis. tun, přičemž bylo 
vytěženo a přemístěno 30,3 mil. m3 skrývky. Prodáno pak bylo 6 692 tis. 
tun uhlí a 239 tis. tun briket. Elektrické energie bylo vyrobeno 3 238 
GWh. Také prodej elektrické energie se v tomto roce zvýšil o 16,8% a do-
sáhl historického maxima.
Ve zpracovatelské části SU,a.s. byla věnována pozornost  akci „Odsíření 
kouřových plynů“, které řeší snížení emise SO2 ve spalinách kotlů divize 



Energetika. V říjnu byl položen za účasti předsedy vlády, Miloše Zemana, 
základní kámen této akce, která bude dokončena až v roce 2002.
V polovině roku 2000 došlo k ukončení činnosti divize Západ, což mělo 
dopad v personální oblasti. Průměrný počet zaměstnanců byl snížen o 383. 
Ke konci roku bylo v SU,a.s. zaměstnáno 5843 osob.

LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. 
Firma Lias Vintířov, LSM, k.s. patřila jako v letech předcházejících mezi 
významné podnikatelské subjekty našeho regionu, a to i přes určité pro-
blémy ve stavebním sektoru. Stavební materiály tohoto zde již tradičního 
výrobce (lehké kamenivo LIAPOR, prefabrikované dílce, zdící prvky, zá-
mková dlažba a zahradní architektura) byly úspěšně použity na mnoha 
stavbách (tělocvična Gymnázia v Sokolově, haly Teppichfreund v Ústí 
nad Labem a Prima v Plzni, budova Krajského úřadu v Karlových Va-
rech). Firmě se stále daří v oblasti lehkého kameniva i na zahraničním 
(převážně německém) trhu. Dceřinná společnost Lias Eudur, s.r.o., zalo-
žená koncem minulého roku, realizovala úspěšně nejen na našem území, 
ale i v sousedním Německu několik významných zakázek v oblasti proti-
hlukových stěn, které se vyrábějí v místní panelárně.
Nezanedbatelným přínosem firmy pro náš region je i podpora zaměstna-
nosti. Pracuje zde více než 200 převážně místních obyvatel.

Služby, tržiště
 

Struktura služeb poskytovaných soukromníky se ve městě výrazně ne-
změnila, přesto však v některých oblastech došlo k úbytku, který začínají 
obyvatelé města pociťovat. Jedná se především o zúžení sítě   obchodů . 
Ke konci roku byly v provozu vybrané obchody v tomto počtu:
− 1 železářství
− 3 prodejny s obuví
− 1 prodejna oděvů (a i ta s omezenou nabídkou sortimentu i velikostí)
− 2 prodejny domácích potřeb
− 4 prodejny nábytku
− 4 květinářství
− 3 prodejny s galanterním zbožím
− 2 zlatnictví a hodinářství
V tomto výčtu nejsou zahrnuty obchody vietnamských obchodníků, je-
jichž sortiment je smíšený a zboží neznačkové. Tito prodejci se   stále 
častěji usazují se svými obchody v domech ( nyní jich takto prodává asi 
deset ve městě ). V souvislosti s vietnamskými prodejci stojí za zmínku 
také zrušení prodejny potravin na Staroměstské ulici a prodej tohoto ob-
jektu (byl majetkem spotřebního družstva Jednota) vietnamskému podni-
kateli.



Ve službách nedošlo k tak výrazným změnám, ve městě fungují 2 opravny 
obuvi, 7 kadeřnictví a holičství, 2 sklenářství a samozřejmě řada dalších 
služeb.
Jediná oblast, ve které stále dochází k početním přírůstkům , jsou restau-
race. Těch bylo koncem roku ve městě již rovné tři desítky. Jejich úroveň 
je samozřejmě různá. 
Stále ještě poměrně  využívaným místem k nákupu je Městské tržiště.
V roce 2000 zde byl realizován prodej textilu, ovoce a zeleniny, zahrád-
kářských přebytků, hraček, balených potravin, ložního prádla, drogistic-
kého zboží a drobných upomínkových předmětů. 
Podmínky prodeje určuje Obecně závazná vyhláška č. 15/2000 – Tržní 
řád. Poplatky za pronájem prodejního místa se stanoví dle OZV č. 1/99 – 
o místních poplatcích.
Celkem je na tržišti v pronájmu 10 pevných prodejních stánků, na které 
byla vyhotovena smlouva o pronájmu na dobu neurčitou s dvouměsíční 
výpovědní lhůtou.Dále je možné pronajmutí otevřeného pultu, na který 
není uzavírána žádná smlouva. Tyto pulty slouží převážně pro prodej tex-
tilu. 
 Další možnost prodeje, z přenosných stánků, byla využita především 
v letních měsících a to hlavně prodejci s ovocem a zeleninou.
V roce 2000 bylo na poplatcích od prodejců na Městském tržišti v Cho-
dově vybráno celkem 464 086,-Kč, což je o 173 889 Kč méně než v před-
chozím roce. Toto snížení je důsledkem výstavby nových supermarketů 
v okolí Chodova a tudíž poklesem zájmu ze strany zákazníků.

Spoje
V činnosti žádné ze složek, spadajících pod tento pojem (Česká pošta, 
SPT Telecom, rozhlas, televize) nedošlo v průběhu roku 2000 k výrazným 
změnám.

Doprava
V dopravní obslužnosti města nedošlo v roce 2000 k výrazným změnám. 
Za cestu do Karlových Varů vlakem či autobusem zaplatili cestující 
v tomto roce již 14,-Kč.
Doprava soukromými vozidly se opět stala díky prudkému vzrůstu cen po-
honných hmot položkou více zatěžující rodinný rozpočet. V závěru roku 
se cena benzinu vyšplhala na 33 Kč/litr, což je nárůst o 10 Kč oproti roku 
1999.
V průběhu roku byla schválena Obecně závazná vyhláška č. 16/00 o 
schůdnosti a sjízdnosti místních komunikací včetně plánu zimní údržby 
pro Technické služby. Ta by měla přispět ke zlepšení situace na místních 
komunikacích i díky stanovení sankčních opatření .



V areálu autobusového nádraží byla vybudována parkovací plocha pro 
osobní automobily s kapacitou 84 míst. Na náměstí ČSM bylo vybudo-
váno 84 parkovacích míst a dále byly rozšířeny parkovací plochy v ulici 
Jiráskova před restaurací Harmonia o 8 míst . 
Pro lepší orientaci návštěvníků Chodova byl vypracován orientační sytém 
města  a na jeho základě došlo k osazení  celkem 54 tabulí s názvy míst-
ních cílů.

Společenská kronika
U příležitosti 55.výročí ukončení 2.světové války město Chodov instalo-
valo pamětní desku na budově základní školy v ulici Dukelských hrdinů, 
připomínající osvobození města americkou armádou dne 7.5.1945. Jejímu 
slavnostnímu odhalení byl přítomen  ruský konzul Vladimir Godina, zá-
stupce amerického velvyslanectví Raymund Cancel, zástupci Svazu bojov-
níků za svobodu, Okresního vojenského sdružení rehabilitovaných, 
Územní vojenské správy, Konfederace politických vězňů, Policie ČR, 
všech volebních stran ve městě a členové městského zastupitelstva. Slav-
nostní přivítání hostů se uskutečnilo v kanceláři starosty, poté byla za do-
provodu Posádkové hudby Karlovy Vary odhalena již zmíněná deska a po-
loženy kytice k Památníku obětem válek v Městském parku , na hrob vá-
lečných zajatců na Městském hřbitově a k pomníku ve Staré Chodovské.

V kanceláři starosty se uskutečnilo další společenské posezení 30.6.2000 
s učiteli, kteří končili své aktivní působení  ve školství. Starosta města 
poděkoval všem za celoživotní náročnou práci při výchově a vzdělávání 
mládeže. S aktivní kantořinou se tento den rozloučili Eva Pítová, Jaro-
slava Kudová, Libuše Málková, Libuše Aglerová, Drahomíra Brachtlová, 
Rudolf Netík a Miloslav Liška.

V listopadu navštívili naše město zástupci radnice německého města Oels-
nitz-Erzgebirge, ve kterém byl v předchozím roce starosta města na stáži. 
Součástí této návštěvy, jež posloužila i k výměně zkušeností  a poznatků, 
byla i prohlídka města, výstavby malometrážních bytů, škol a mateřských 
škol.

Závěr
Na letopočet s dvojkou na začátku jsme si během roku 2000 přivykli. 
S jeho závěrem však končí také   desetiletí, století a tisíciletí. Vstupujeme 
do nového milénia. Tento pojem byl ještě před rokem mnohým neznámý. 
Nyní je používán v souvislosti s řadou velkolepých akcí, které vstup do 
nového tisíciletí oslavovaly.  Lze si jen přát, aby tyto oslavy byly předzvě-
stí dobré budoucnosti nejen našeho města. Jaká tato budoucnost bude, jak 
ji prožijeme každý z nás i naše město, bude záležet na nás, na všech. Pře-



jme si, aby budoucnost města Chodova a jeho obyvatel nepostrádala pra-
covitost, toleranci, lásku a pochopení.

Tento zápis schválila Rada města Chodova usnesením č. 182/01 ze dne 
29.5.2001.




